
 

Percentage of students in French immersion at highest ever levels in both BC & Yukon 

[Le français suit]  

Vancouver, August 29, 2022 – Public schools in British Columbia and the Yukon saw a higher proportion 
of their students enrolled in French immersion programs than ever before, according to the latest 
numbers compiled by Canadian Parents for French (CPF). 

In BC, 9.72% of public school students participated in French immersion in the 2021-22 school year. In 
the Yukon, the number is 15.41%. In both cases, that’s the highest percentage ever recorded by CPF BC 
& Yukon branch. More than 53,000 students in BC and close to 900 in the Yukon were in French 
immersion during the last school year. 

“As we head into the new school year, we know demand for French Second Language programs remains 
high,” says CPF BC & Yukon President Nancy Taylor. “Learning French and becoming bilingual can 
provide your child with lifelong educational, professional, cultural, and social opportunities.” 

The Vancouver Island/Coast region is tops in BC with 15% of its students enrolled in French immersion. 
The Thompson/Okanagan (10.92%) is also higher than the BC average. The Northeast region is lowest in 
BC at 6.76% of students. The Lower Mainland is also below the provincial average, at 8.89%. 

A number of regions have seen notable growth in French immersion enrolment over the last few years. 
The Kootenay region has increased French immersion enrolment by 24.29% since the 2015-16 school 
year. Vancouver Island/Coast (9.88%), Cariboo/Prince George (8.85%), and Thompson/Okanagan 
(6.58%) regions have also seen positive growth in French immersion enrolment over the last few years. 
On the other hand, the Northeast and Lower Mainland regions have recorded fewer students in French 
immersion than five years ago. 

“We commend those school districts across the province that have been finding ways to increase the 
availability of French immersion in their communities,” says Taylor. “In some regions, that has meant 
hundreds more students can enrol in French immersion now compared to a few years ago.”  

Surrey, BC’s largest school district, is notably below BC average with 4.18% of students enrolled in 
French immersion. Despite the program’s ongoing popularity and the existence of significant wait lists, 
the number of French immersion students has gone down in the Surrey school district over the last few 
years. And in Vancouver, which is the school district with the most French immersion students, there are 
close to 500 fewer students enrolled in French immersion than there were five years ago, for a decrease 
of 9.23%, despite annual wait lists for the program. 

 



“Each year, there are a number of families in British Columbia who would like to enrol their children in 
French immersion but can’t because demand outweighs availability,” notes CPF BC & Yukon Executive 
Director Jason Howe. “The reasons provided by school districts for these wait lists usually include a 
combination of lack of space and a shortage of qualified teachers. Our families want to see progress on 
these issues.” 

While the percentage of students in French immersion is at its highest level ever, actual enrolment 
numbers in BC dropped slightly this past school year. There were 189 fewer students in French 
immersion than the year before in the province, a decrease of 0.35% students. That continues the trend 
seen during the 2020-21 school year, when the pandemic created accessibility and participation issues 
that contributed to the first decrease in French immersion enrolment numbers in 20 years. However, 
total student enrolment in BC public schools this past year dipped more substantially than French 
immersion enrolment, resulting in an increase in the percentage of French immersion students. 

In the Yukon, the number of students in French immersion in 2021-22 went up by more than 4% 
compared to the year before. Over the last five years, enrolment in French immersion has grown by 
27.75% in the Yukon. 

Numbers used in this report were provided to CPF BC & Yukon by the BC Ministry of Education and the 
Yukon Department of Education. Detailed information can be found on CPF BC & Yukon’s website. 

Canadian Parents for French 

Canadian Parents for French is a nationwide, research-informed, volunteer organization that furthers 
bilingualism by promoting opportunities to learn and use French for all those who call Canada home.  

 

For more information, please contact: 

Jason Howe 

Executive Director/Directeur général 

Canadian Parents for French - British Columbia & Yukon Branch 

778-329-9115 ext 316 

ed@cpf.bc.ca  

 

 

 

 

 

 



 

Le pourcentage d’élèves en immersion française n’a jamais été aussi élevé en Colombie-
Britannique et au Yukon.  

Vancouver, le 29 août 2022 – Les écoles publiques de la Colombie-Britannique et du Yukon ont vu une 
proportion plus élevée que jamais de leurs élèves inscrits à des programmes d’immersion française, 
selon les derniers chiffres compilés par Canadian Parents for French (CPF). 

En C.-B., 9,72 % des élèves des écoles publiques ont participé à un programme d’immersion en français 
au cours de l’année scolaire 2021-2022. Au Yukon, ce chiffre est de 15,41 %. Dans les deux cas, il s’agit 
du pourcentage le plus élevé jamais enregistré par la succursale de la C.-B. et du Yukon de CPF. Plus de 
53 000 élèves en C.-B. et près de 900 au Yukon étaient en immersion française au cours de la dernière 
année scolaire. 

« À l’aube de la nouvelle année scolaire, nous savons que la demande de programmes de français langue 
seconde reste élevée », déclare Nancy Taylor, présidente de CPF de la C.-B. et du Yukon. « Apprendre le 
français et devenir bilingue peut offrir à votre enfant des possibilités éducatives, professionnelles, 
culturelles et sociales tout au long de sa vie. » 

La région de l’île de Vancouver et de la côte est la première de la C.-B. avec 15 % de ses élèves inscrits en 
immersion française. La région de Thompson/Okanagan (10,92 %) enregistre également un niveau plus 
élevé que la moyenne de la C.-B. La région du Nord-Est affiche le taux le plus faible de la C.-B., avec 
6,76 % des élèves. Le taux de la région de la vallée du bas Fraser est également inférieur à la moyenne 
provinciale, se situant à 8,89 %. 

Un certain nombre de régions ont connu une croissance notable des inscriptions en immersion française 
au cours des dernières années. La région de Kootenay a augmenté les inscriptions en immersion 
française de 24,29 % depuis l’année scolaire 2015-2016. Les régions de l’Île de Vancouver et de la côte 
(9,88 %), de Cariboo/Prince George (8,85 %) et de Thompson/Okanagan (6,58 %) ont également connu 
une croissance positive des inscriptions en immersion française au cours des dernières années. Par 
contre, les régions du Nord-Est et de la vallée du bas Fraser ont enregistré moins d’élèves en immersion 
française qu’il y a cinq ans. 

« Nous félicitons les districts scolaires de la province qui ont trouvé des moyens d’accroître la 
disponibilité de l’immersion française dans leurs communautés », dit Taylor. « Dans certaines régions, 
cela signifie que des centaines d’élèves de plus peuvent s’inscrire à l’immersion française maintenant 
par rapport à il y a quelques années. »  

Surrey, le plus grand district scolaire de la C.-B., se situe notamment sous la moyenne de la C.-B. avec 
4,18 % d’élèves inscrits en immersion française. Malgré la popularité continue du programme et 
l’existence de listes d’attente importantes, le nombre d’élèves en immersion française a diminué dans le 
district scolaire de Surrey au cours des dernières années. Et à Vancouver, qui est le district scolaire 
comptant le plus d’élèves en immersion française, il y a près de 500 élèves de moins inscrits en 
immersion française qu’il y a cinq ans, soit une diminution de 9,23 %, malgré les listes d’attente 
annuelles pour le programme. 

 



« Chaque année, il y a un certain nombre de familles en C.-B. qui aimeraient inscrire leurs enfants en 
immersion française, mais qui ne peuvent pas le faire parce que la demande est supérieure à la 
disponibilité », note Jason Howe, directeur général de CPF de la C.-B. et du Yukon. « Les raisons fournies 
par les districts scolaires pour ces listes d’attente comprennent habituellement une combinaison de 
manque de place et de pénurie d’enseignants qualifiés. Nos familles veulent voir des progrès sur ces 
questions. »  

Bien que le pourcentage d’élèves en immersion française n’ait jamais été aussi élevé, le nombre réel 
d’inscriptions en C.-B. a légèrement diminué au cours de la dernière année scolaire. Il y avait 189 élèves 
en immersion française de moins que l’année précédente dans la province, soit une diminution de 
0,35 % des élèves. Cette baisse s’inscrit dans la tendance observée au cours de l’année scolaire 2020-
2021, lorsque la pandémie a créé des problèmes d’accessibilité et de participation qui ont contribué à la 
première baisse du nombre d’inscriptions en immersion française en 20 ans. Cependant, l’inscription 
totale des élèves dans les écoles publiques de la C.-B. au cours de la dernière année a connu une baisse 
plus importante que l’inscription en immersion française, ce qui a entraîné une augmentation du 
pourcentage d’élèves en immersion française.  

Au Yukon, le nombre d’élèves en immersion française en 2021-2022 a augmenté de plus de 4 % par 
rapport à l’année précédente. Au cours des cinq dernières années, le nombre d’inscriptions en 
immersion française a augmenté de 27,75 % au Yukon. 

Les chiffres utilisés dans ce rapport ont été fournis à CPF de la C.-B. et du Yukon par le ministère de 
l’Éducation de la Colombie-Britannique et le ministère de l’Éducation du Yukon. Des informations 
détaillées sont disponibles sur le site Web de CPF de la C.-B. et du Yukon. 

Canadian Parents for French 

Canadian Parents for French est une organisation bénévole nationale, fondée sur la recherche, qui 
favorise le bilinguisme en promouvant les possibilités d’apprendre et d’utiliser le français pour tous ceux 
qui vivent au Canada. 

 

Pour plus d’informations, veuillez communiquer avec : 

Jason Howe 

Executive Director/Directeur général 

Canadian Parents for French - Succursale de la Colombie-Britannique et du Yukon 

778-329-9115, poste 316 

ed@cpf.bc.ca  

 


